



大连理工大学2026年度 中国政府奖学金国别双边项目 (Type A)

2026

“国别双边项目”系根据中国与有关国家政府、机构、学校以及国际组织等签订的教育合作与交流协议或达成的共识而提供的全额奖学金或部分奖学金。

资助类别

国别双边项目可招收本科生、硕士研究生、博士研究生、普通进修生以及高级进修生。具体各国招收类别请咨询中国在贵国的使领馆或本国留学生派遣部门；大连理工大学无权直接接收。

资助内容

包括全额奖学金 (包括学费、住宿费、生活费 and 综合医疗保险费) 和部分奖学金 (仅含以上内容中的几项)。

生活费标准: 本科生: 2,500元人民币/月; 硕士研究生和普通进修生: 3,000元人民币/月; 博士研究生和高级进修生: 3,500元人民币/月

综合医疗保险费标准: 800元人民币/人/年; 400元人民币/人 (学习期限少于6个月的)

申请受理机构和申请时间

申请受理机构: 各国留学生派遣部门。
申请时间: 11月初至次年4月初。
具体时间请向本国留学生派遣部门查询。

申请条件

1. 非中国籍公民, 身体健康;
2. 学历和年龄要求:
 - 来华学习本科专业者, 须具有高中毕业学历, 成绩优秀, 年龄不超过25岁;
 - 来华攻读硕士学位者, 须具有学士学位, 年龄不超过35岁;
 - 来华攻读博士学位者, 须具有硕士学位, 年龄不超过40岁;
 - 作为普通进修生来华学习者, 须具有高中毕业以上学历, 年龄不超过45岁;
 - 作为高级进修生来华学习者, 须具有硕士以上学位或副教授以上职称, 年龄不超过50岁。

申请流程

向本国留学生派遣部门提交申请并取得推荐资格;

联系我校并获得学校颁发的预录取通知书;

登录“中国政府奖学金来华留学管理信息系统” (登录或后, 点击“网上报名学生入口”图标进入), 网上填写并在线提交申请信息。“中国政府奖学金来华留学管理信息系统”操作说明和“受理机构编号”可向本国留学生派遣部门咨询和索取;

在规定时间内将申请材料提交至本国留学生派遣部门。

注: 国家留学基金委不受理个人的直接申请。国家留学基金委有权对未获得预录取通知书的申请人的申请院校进行必要调整。



Scan this code to follow us
【STUDY IN DUT】
扫码关注“留学大工”公众号



Scan this code to
check DUT website
扫码查看学校网站

网址: <http://sie.dlut.edu.cn/>

邮箱: dutsice@dlut.edu.cn

电话: 0411-84706048

申请材料

1.《中国政府奖学金申请表》(中文或英文)。

2. 护照首页:

申请人须提交有效期晚于2026年3月1日的本人普通护照的首页清晰扫描件,如现持有护照有效期不符合要求,请及时换发新护照。对于因客观原因无法在提交申请前办理护照的申请人,经受理机构允许后,可提交包含本人“英文姓名、性别、国籍、出生日期”等信息的有效证件或证明文件。

3. 经过公证的最高学历证明:

中英文以外文本须附上经公证的中文或英文的译文。在校学生须提交本人就读学校出具的在学证明。

4. 学习成绩单:

申请人须提供高中、本科、硕士(如有)、博士(如有)阶段第一学期至最后学期的完整成绩单。成绩单须加盖毕业学校教务办公室或者学生管理办公室印章。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文。

5. 来华学习或研究计划:

请用中文或英文书写。本科生不少于600字,进修生不少于500字,研究生不少于1000字。请查看附件1的学习计划模板。

6. 推荐信:

申请攻读硕士、博士学位者和申请作为高级进修生来华学习者,须提交两名教授或副教授的推荐信,用中文或英文书写。请查看附件2的推荐信模板。

7. 外国人体格检查记录:

来华学习时间超过6个月的申请人,须提交《外国人体格检查表》复印件(原件自行保存,此表格由中国卫生检疫部门统一印制,可登录留学基金委网站或下载,须英文填写)。申请人应严格按照《外国人体格检查表》中要求的项目进行检查。缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效。鉴于检查结果有效期为6个月,请申请人据此确定本人进行体检的时间。请查看附件3的外国人体格检查记录模板。

8. 血液检查报告:

血液检测报告应包括HIV、V.D.R.L、HbsAg和HCV检测结果。

9. 无犯罪记录证明:

申请人须提交由所在地公安机关出具的有效期限内的无犯罪

记录证明,通常应为提交申请之日前6个月以内的证明文件。如果无法在申请阶段提供,可签署《无犯罪记录承诺书》作为临时代替文件。请查看附件4的《无犯罪记录承诺书》模板。

10. 语言能力证明:

申请汉语授课,需提供HSK成绩(两年有效),要求如下:

- (1) 申请理工、经管类专业,需达到HSK四级180分及以上;
- (2) 申请人文社科、哲学类专业,需达到HSK五级180分及以上。

申请英语授课,需提供以下英语能力证明:

- (1) 提交托福(TOEFL)或雅思(IELTS)或多邻国(Duolingo)成绩单,原则上需达到托福80分或以上、雅思5.5分或以上、多邻国100分或以上;
- (2) 上一阶段授课语言为英语的授课语言证明;
- (3) 以英语作为官方语言国家的申请者,免交英语语言水平证明。

如无法提供以上证明的硕博申请者,其语言水平可由导师和院系根据面试和笔试的具体情况决定。

11. 中国教育部“来华留学本科入学学业水平测试”(CSCA测试)成绩单的扫描件:

依据国家留学基金管理委员会【2025】47号文件,申请我校国际教育学院汉语言本科专业,能提供有效期内且符合相应方向报考要求的HSK四级成绩的申请人,可免考CSCA测试中的文科中文科目。(汉语言(经贸方向)HSK4级180以上;汉语言(国际中文教育方向)HSK4级210以上,HSKK中级60以上。)

12. 其他材料:

- (1) 年龄不满18岁的申请人,须提交在华法定监护人的相关法律文件;
- (2) 申请学习音乐专业的学生须提交本人作品的光盘;申请学习美术专业的学生须提供本人2张素描画、2张色彩画以及2张其它作品的光盘;
- (3) 如申请人已就业,须提供就业单位出具的在职证明。

提示:

所有上传申请材料须清晰、真实和有效。建议申请人使用专业设备扫描申请材料。如因材料不清晰造成无法识别,后果由申请人自负。



附件内容
请扫二维码

预录函申请方式

中国政府奖学金A类申请人须完成:

在我校网站提交申请(<http://iso.dlut.edu.cn/>),选择项目“奖学金”。上传材料栏目奖学金申请单处请附中国政府奖学金A类项目申请字样文件;

同步发送邮件至dutsice@dlut.edu.cn。邮件主题格式请以“DUT申请编号+Pre-admission letter for Type A”命名,例:20251100001+Pre-admission letter for Type A。如未通过邮箱发送开具预录函申请,将不予受理。已获得奖学金预录取通知书的,请附在申请材料中,提交本国留学生派遣部门。

联系方式

传真:0086-10-66093972

网址:www.campuschina.org

部门:中国国家留学基金管理委员会来华留学招生部

地址:中国北京西城区车公庄大街9号A3楼13层

SCHOLARSHIP



2026 Chinese Government Scholarship -Bilateral Program of Dalian University of Technology

2026

Bilateral Program includes a full or partial scholarship established by MOE in accordance with educational exchange agreements or consensus between Chinese government and governments of other countries, institutions, universities, or international organizations.

Supporting Categories

The Bilateral Program supports undergraduate students, graduate students, general scholars, and senior scholars. Please consult with the Chinese embassy or consulate in your country or the foreign student dispatching department in your country for specific enrollment categories; Dalian University of Technology has no right to accept directly.

Scholarship Coverage

This program includes both full scholarship (covering tuition, accommodation, living expenses, and comprehensive medical insurance) and partial scholarships (covering only some of the above items).

Living allowance standard: Undergraduates: RMB 2,500/month; Master's students and general scholars: RMB 3,000/month; Doctoral students and senior scholars: RMB 3,500/month

Comprehensive medical insurance standard: RMB 800/person/year; RMB 400/person (for studies of less than six months)

Where and When to Apply

Where to Apply: Apply to the dispatching authorities for overseas study of your home country.

When to Apply: You need to apply between early November and early April of next year. Please consult the dispatching authorities for the specific deadline of each year.

Eligibility

1. Applicants must be non-Chinese citizens in good health.
2. The requirements for applicants' degree and age are that applicants must:
 - I be a high school graduate under the age of 25 when applying for the undergraduate programs;
 - I be a bachelor's degree holder under the age of 35 when applying for the master's programs;
 - I be a master's degree holder under the age of 40 when applying for the doctoral programs;
 - I be under the age of 45 and have a high school diploma (or higher) when applying for the general scholar programs;
 - I be a master's degree (or higher) holder or an associate professor (or above) under the age of 50 when applying for the senior scholar programs.

Application Procedure

Step 1

Apply to the dispatching authorities for overseas study of your home country for CGS opportunity and obtain a recommendation;

Step 2

Apply to Dalian University of Technology for the Pre-admission Letter once recommended by the dispatching authorities as an eligible candidate (you will receive an Award Letter for CGS Candidate);

Step 3

Complete the online application procedure at CGS Information Management System for International Students (click "Application Online" to log in), submit online the completed Application Form for Chinese Government Scholarship. You should consult the dispatching authorities for overseas study of your home country for Instructions of CGS Information Management System for International Students and Agency Number;

Step 4

Submit all your application documents to the dispatching authorities of your home country before the deadline.

NOTE: The China Scholarship Council does not accept direct applications from individuals. The China Scholarship Council reserves the right to make necessary adjustments to the institutions to which applicants who have not received a pre-admission letter to apply.



Scan this code to follow us
【STUDY IN DUT】



Scan this code to
check DUT website

Website: <http://sie.dlut.edu.cn/>

Email: dutsice@dlut.edu.cn

Tel: 0411-84706048

Application Documents

1. Application Form for Chinese Government Scholarship (in Chinese or English).

2. Copy of Passport Home Page:

Applicant shall submit a clear scanned copy of his/her ordinary passport with validity later than March 1, 2026. If the validity of the current passport does not meet the requirement, please apply for a new passport before submitting the application. For applicants who cannot apply for passports before submitting their applications due to objective reasons, with the permission of dispatching authorities, they may submit scanned copy of identity certificates or official documents containing the applicants' "English name, Gender, Nationality, Date of Birth" and other information.

3. Notarized highest diploma:

Documents in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations. Prospective diploma winners must submit official proof of student status by their current school.

4. Academic transcripts:

Academic records from first to the last semester during the high school, undergraduate, graduate (if any), and the doctoral programs (if any) shall be provided. The transcript shall be issued and sealed by the graduate university's academic affairs office or student management department. Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with notarized translations in Chinese or English.

5. A Study Plan or Research Proposal:

A Study Plan or Research Proposal in Chinese or English (A minimum of 600 words for undergraduates, 500 words for non-degree students, and 1000 words for postgraduates.) Pls refer to attachment 1 for Study Plan Sample.

6. Recommendation letters:

Applicants for graduate programs or senior scholar programs must submit two letters of recommendation in Chinese or English from professors or associate professors. Pls refer to attachment 2 for Letters of Recommendation Sample.

7. Foreigner Physical Examination Form:

Applicants planning to stay in China for more than 6 months must submit a photocopy of the Foreigner Physical Examination Form completed in English (the original copy should be kept by the applicant. The form is designed by the Chinese quarantine authority and can be obtained from the dispatching authority.) The physical examinations must cover all the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete records or those without the signature of the attending physician, the official stamp of the hospital or a sealed photograph of the applicants are invalid. Please select the appropriate time to take physical examination as the result is valid for only 6 months. Pls refer to attachment 3 for Foreigner Physical Examination Form Sample.

8. Blood Test Report:

The Blood Test Report should include results of HIV, Syphilis/V.D.R.L, HbsAg and HCV.

9. Certificate of No Criminal Conviction:

The applicant shall submit a valid certificate of Non-Criminal

Record issued by the local public security authority, usually issued within 6 months prior to the submission date of the application. If you are unable to provide it during the application stage, you may sign the "No Criminal Record Commitment" as a temporary substitute document. Pls refer to attachment 4 for No Criminal Record Commitment.

10. Language Proficiency certificates:

Chinese-Taught Program, requirement of HSK Level and Score (2 years validity) as following:

(1) Majors related to science, engineering, economics and management, the requirement is the new HSK test Level 4 and a minimum score of 180;

(2) Majors related to humanities and foreign languages, the requirement is the new HSK test Level 5 and a minimum score of 180.

English-Taught Program, requirement of English proficiency certificate as following:

(1) To submit a TOEFL or IELTS or Duolingo transcript, in principle, the TOEFL score must be 80 or higher, and the IELTS score must be 5.5 or higher, and the Duolingo score must be 100 or higher.

(2) Certificate that the language of instruction in the previous stage is English;

(3) Applicants from countries where English is the official language are exempt from certificate of English language proficiency;

If the applicant cannot provide the above certificate, the supervisors and department could evaluate your language level according to the interview or written test.

11. China Scholastic Competency Assessment(CSCA) transcript, scanned document.

According to Document No. 47(2025) of the China Scholarship Council (CSC), applicants applying for the Chinese Language undergraduate program at the School of International Education who can provide a valid HSK 4 score which met the corresponding admission requirements can be exempted from the Arts Chinese subject in the CSCA test. (Chinese Language (Business and Economics) requires HSK 4 score of 180 or above; Chinese Language (International Chinese Education) requires HSK 4 score of 210 or above and HSKK Intermediate score of 60 or above.)

12. Other Materials:

(1) Applicants under the age of 18 should submit the valid documents of their legal guardians in China;

(2) Applicants for music studies are requested to submit their own works. Applicants for fine arts programs must submit their own works which include two sketches, two color paintings and two other works;

(3) If applicants are already employed, please provide employment certificate issued by the employer.

Reminder: All uploaded supporting documents must be clear, authentic, and valid. Applicants are recommended to use professional device to scan the relevant documents. Applicants shall bear the consequences caused by unclear or unidentifiable uploaded materials.



QR code
for the
attachment
content

How to Apply for a Pre-admission Letter

Chinese Government Scholarship Category A applicants are required to submit:

The application on DUT website (<http://iso.dlut.edu.cn/>) and select the project "Scholarship". Please attach the application form for the Chinese Government Scholarship Type A in the Upload Materials section;

Please send email to dutsice@dlut.edu.cn simultaneously. The email subject should be named in the format "DUT Application Number + Pre-admission letter for Type A", e.g., 20251100001 + Pre-admission letter for Type A. If the request is not submitted by email, it will not be accepted. If you have received a letter of Pre-admission for a scholarship, please attach it to your application and submit it to the dispatching authorities for overseas study of your home country.

Contact information

 **Fax Number:** 0086-10-66093972

 **Department:** Department of Admission for Studying in China, China Scholarship Council

 **Website:** www.campuschina.org

 **Address:** Level 13, Building A3, No.9 Chegongzhuang Avenue, Beijing, P.R China